
24. listopadu proběhlo rozsvícení strašického vánočního stromu. Tak jako již tradičně 
zazněl proslov pana starosty Jiřího Hahnera. Vánoční koledy zahrála Strašická 

Pohodovka. Pro více než tři stovky přítomných bylo připraveno občerstvení v podobě 
guláše, pečiva, různých pamlsků, včetně čaje či oblíbeného svařáku. Na realizaci celé 
akce se podílely pracovnice kulturního odboru obce Strašice, František Flemr a jeho 

tým, Miroslav Hrubý, Marcel Řáha se svými spolupracovníky a mnoho dalších. 
Všem patří poděkování za velmi zdařilou akci. 
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Zápis z Rady obce č. 01/10/22 (26. 10. 2022)
J. Hahner, M. Straka

I. Projednáno
1.  Smlouva o poskytnutí účelové dotace 

– Plzeňský kraj
RO projednala návrh smlouvy o poskytnutí účelové do-
tace z rozpočtu Plzeňského kraje na pořízení osobních 
ochranných prostředků, věcných prostředky, na drobné 
opravy techniky atd. pro potřeby JSDHO Strašice. Dotace 
je ve výši 36.990,– Kč.
RO schvaluje Smlouvu o poskytnutí účelové dotace 
č. 43772022.

 2.  Dodatek č. 1 ke smlouvě 
– SWIETESLKY stavební s.r.o.

RO projednala návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo se 
společností SWIETELSKY stavební s.r.o. ohledně změny 
ceny za dílo – oprava chodníku na návsi. Na základě pro-
vedených dodatečných stavebních prací je cena upravena 
o 402 tis. Kč bez DPH. Výsledná cena za dílo činí 3,589 
mil. Kč bez DPH.
RO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. S 23-
024-0016/1.

3.  Schválení víceprací – „Strašice – přeložka 
vodovodu“
RO projednala předložený návrh víceprací při stavební 
akci „Strašice – přeložka vodovodu“. Z důvodu nemož-
nosti provedení všech prací protlakem byla cena za dílo 
navýšena o 265 tis. Kč bez DPH.
RO schvaluje navýšení ceny za dílo stavební akce 
Strašice – přeložka vodovodu o 265.838,37 Kč bez 
DPH.

4.  Cenová nabídka – zpracování projektové 
dokumentace
RO projednala cenovou nabídku na zpracování projektové 
dokumentace „Strašice – prodloužení vodovodu u zdra-
votního střediska“. Cena za zpracování projektové doku-
mentace činí 57 tis. Kč bez DPH. Projektovou dokumen-
taci zpracuje společnost Vodohospodářská společnost 
Rokycany s.r.o. a bude zpracována do 28.2.2023.
RO schvaluje Cenovou nabídku společnosti 
Vodohospodářská společnost Rokycany, s.r.o. 
na zpracování projektové dokumentace „Strašice 
– prodloužení vodovodu u zdravotního střediska“ 
s cenou 57 tis. Kč bez DPH.

5.  Žádost o pronájem nebytových prostor 
– COOP Hořovice
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor 
v č.p. 466 za účelem zřízení prodejny potravin. Tato žá-
dost již byla v minulosti projednána a byl schválen záměr 
pronájmu. Na základě žádosti byla zahájena rekonstrukce 
nebytových prostor. V současné době je rekonstrukce ho-
tová a prodejna může být pronajata.
RO schvaluje pronájem nebytových prostor v č.p. 
466 společnosti COOP Hořovice, družstvo.

6.  Žádost o pronájem nebytových prostor 
– Praktik Strašice s.r.o.
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor 
v č.p. 216 za účelem provozování ordinace praktického 
lékaře. Od 1.1.2023 bude ordinace praktického lékaře pro-
vozována společností Praktik Strašice s.r.o. RO byla rov-
něž předložena žádost o souhlas s umístěním sídla firmy 
na adrese Strašice 216.
RO schvaluje pronájem nebytových prostor v č.p. 
216 společnosti Praktik Strašice s.r.o. RO schvaluje 
umístění sídla společnosti Praktik Strašice s.r.o. 
na adrese Strašice 216, 338 45.

7.  Žádost o pronájem nebytových 
prostor – E. Pichl
RO projednala žádost o pronájem nebytových prostor 
v suterénu bytového domu č.p. 491 za účelem uskladně-
ní modelů letadel a dalších věcí, které měl dosud žadatel 
uložené v plechové garáži. Avšak z důvodu vlhkosti v ga-
ráži hrozí riziko poškození daných věcí.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1043/22. RO schvaluje 
záměr pronájmu nebytového prostoru v č.p. 491.

8.  Žádost o povolení akce – Š. Červenka
RO projednala žádost o povolení akce „Vánočák 2022“, 
která se uskuteční 25.12.2022 ve Velkém sále Společen-
ského domu Strašice. Pořadatel dále požádal o povo-
lení rušení nočního klidu do 2:00 hod následujícího dne 
a o pronájem sálu včetně úklidu za cenu 2 tis. Kč.
RO konstatuje, že doba nočního klidu je stanovena obec-
ně závaznou vyhláškou. Cena za pronájem sálu bude ur-
čena dle platného ceníku.
RO schvaluje konání akce „Vánočák 2022“ dne 
25.12.2022. RO schvaluje pronájem sálu na akci 
„Vánočák 2022“ s tím, že cena za pronájem sálu je 
stanovena platným ceníkem.
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9.  Návrh na zavedení pečovatelské 
služby – č.j. 1025/22
RO projednala návrh na zavedení pečovatelské služby č.j. 
1025/22. Pro uvedenou osobu bude zavedena pečovatel-
ská služba ve formě dovážky obědů a potravin.
RO schvaluje zavedení pečovatelské služby dle 
návrhu č.j. 1025/22.

10.  Zpráva o průběžném přezkoumání hospodaření
RO projednala zprávu o průběžném přezkoumání hospo-
daření Obce Strašice, kterou zpracoval auditor Ing. Vičar. 
Auditor konstatoval, že v rámci přezkoumání nenašel žád-
né závady.
RO bere na vědomí Zprávu o průběžném 
přezkoumání hospodaření Obce Strašice za rok 2022. 

11.  Rozbor hospodaření – Inzula
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk 
Smejkal – INZULA k 30.9.2022. Výnosy k tomuto datu či-
nily 12,166 mil. Kč, výdaje byly ve výši 4,282 mil. Kč, z toho 
za opravy bylo uhrazeno 2,758 mil. Kč. Odvod z hospo-
dářské činnosti činil 4,665 mil. Kč, z kterého jsou hraze-
ny splátky úvěrů. Na běžných účtech správce BF je 7,5 
mil. Kč. Komentář k rozboru hospodaření bude zveřejněn 
na webu obce.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Zdeněk Smejkal – INZULA k 30.9.2022.

12.  Výroční zpráva o činnosti školy
RO projednala Výroční zprávu o činnosti ZŠ Karla Vokáče 
Strašice za školní rok 2021/2022. Výroční zpráva je k na-
hlédnutí na webu školy.
RO bere na vědomí Výroční zprávu o činnosti ZŠ 
Karla Vokáče Strašice za školní rok 2021/2022.

13.  Plán inventur za rok 2022
RO projednala návrh plánu inventur majetku obce za rok 
2022 a složení jednotlivých inventarizačních komisí. Při 
inventarizaci se bude postupovat dle vnitřní směrnice 
č. 17/2011. Členové inventarizačních komisí se zúčastní 
proškolení. Inventury majetku proběhnou od 3.11.2022 
do 31.12.2022. Předsedové inventarizačních komisí jsou 
Mgr. Jan Sovadina, Ing. Vladimír Pospíšil, Josef Kotnauer, 
Zuzana Stupková, Monika Kebrlová, Lenka Pěnkavová, 
Antonín Horáček, Ing. Václav Mezek a Jitka Kebrlová.
RO schvaluje Plán inventur za rok 2022. RO schvaluje 
složení inventarizačních komisí dle předloženého 
návrhu.

14.  Příkazní smlouva – DOMOZA projekt s.r.o.
RO projednala návrh příkazní smlouvy se společností DO-
MOZA projekt s.r.o. na činnosti týkající se získání dotace 
na expozici a depozitář muzea. Cenová nabídka na po-
skytnuté služby byla projednána na minulém jednání RO.
RO schvaluje Příkazní smlouvu se společností 
DOMOZA projekt s.r.o. ohledně získání dotace 
na expozici a depozitář Muzea Středních Brd. 

15.  Zřízení komisí RO
RO projednala návrh na zřízení komisí RO. Na tomto jed-
nání budou ustanoveny dvě komise, a to z toho důvodu, 
že jejich činnost je potřebná již v měsíci listopadu. Ostatní 
komise budou zřízeny na příštím jednání RO. RO zřizuje 
Bytovou komisi ve složení: Jana Praumová (předsedky-
ně), Ilona Mračková, Lidmila Červenková, Jana Hájková, 
Květa Hornová. Dále RO zřizuje Komisi pro občanské zá-
ležitosti ve složení: Lucie Šujanová, (předsedkyně), Věra 
Šnaiberková, Marie Vajnarová, Magdalena Dezortová, 
Eliška Veselá.
RO jmenuje členy komisí dle návrhu uvedeného 
ve zprávě.
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Naše obec se loučí se starým rokem
Závěr roku 2022 přišel jako mávnutím kouzelného proutku a my v probíhajícím adventním čase 
můžeme bilancovat a také se připravovat na rok příští.

Pokud se podíváme na veřejné fi-
nance, je již nyní jasné, že i letos 
bude obec hospodařit s přebytko-
vým rozpočtem. Po třech čtvrtletích 
jsme dosáhli téměř 90% celoroč-
ních plánovaných příjmů. Dobrým 
hospodařením jsme si mohli do-
volit nasměrovat do investic v obci 
mnoho financí. V letošním roce 
jsme dokončili chodníky na návsi 
a do dalších obecních komunikací 
putovaly další nemalé peníze. Po-
dařilo se nám zrealizovat výměnu 
střešní krytiny na jednom bytovém 
domě u hřiště. Tato investice zahr-
novala i rekonstrukci komínových 
těles a zateplení horního podlaží. 
Pozitivní je, že se podařilo propojit 
vodovodní řad od kostela směrem 
k mateřské škole. Tímto opatřením 
se „zokruhovala“ celá lokalita Kout 
a Dvůr. Podařilo se také přeložit 
hlavní vodovodní potrubí ze sou-
kromých pozemků na veřejnou komunikaci v oblasti nad 
hotelem Pošta. Toto byl poslední úsek vodovodu, který vy-
kazoval velkou poruchovost a různé nespecifikované úniky 
pitné vody z potrubí. Nezapomněli jsme ani na kanalizační 
systémy. Kromě oprav a modernizací jsme zadali vypraco-
vání nové projektové dokumentace na čistírnu odpadních 
vod. Chceme zde aplikovat vynikající moderní technologii, 
která rozhodně vylepší kvalitu vypouštěných vod. Věřím, 
že tato rekonstrukce potěší všechny zastánce zdravého 
životního prostředí. Je již tradicí, že každoročně zlepšuje-
me stav budov mateřské a základní školy. Na provoz a in-
vestice putovalo letos do těchto vzdělávacích zařízení více 
než osm milionů korun. Samozřejmě jsme nezapomněli 
ani na naše spolky. Jejich činnost jsme podpořili částkou 
584 000,-Kč. Zastupitelstvo obce také schválilo mimořád-
nou dotaci ve výši jeden milion korun státnímu podniku 
Vojenské lesy a statky na opravu zámečku Tři trubky. Uva-
žovaný „Dům přírody“ bychom měli v příštím roce převzít 
k provozování. Rozpočet pamatoval i na další oblasti, jako 
je zdravotní středisko, nová prodejna potravin v bytovkách, 
projekt na opravu hřbitovní zdi, výsadbu nové zeleně, veřej-
néosvětlení, muzeum a několik ostatních priorit.

Potýkáme se se značným nárůstem cen energií. Uděla-
li jsme několik opatření pro naše občany, která pomohou 
překonat skokové nárůsty výdajů v příštím roce. Kromě 

celého balíčku úlev lidem žijících 
v obecních bytech, navrhla rada 
obce i zásah do plateb za popelné 
pro všechny občany Strašic.

Rok 2022 již nebyl ovlivněn koro-
navirovou pandemií, proto mě velmi 
těší, že veškeré kulturní a společen-
ské akce mohly proběhnout. Komise 
Pro občanské záležitosti pořádala 
tradiční setkání seniorů, konaly se 
hudební akce pro mladé i starší ob-
čany. Z těch tradičních mohu jmeno-
vat Muzejní noc, Svatovavřineckou 
pouť spojenou s posvícením nebo 
rozsvícení obecního vánočního 
stromu. Jistě nás potěší další akce 
spojené s adventním a vánočním 
obdobím. Mohu jmenovat různá 
vystoupení dětí, tradiční „Vánočák“ 
nebo štědrodenní troubení kapely 
Cheznovanka na různých místech 
v obci. Na Štědrý den dopoledne 
a předešlý večer budeme vydávat 

na radnici betlémské světlo. Můžeme se také potkat na půl-
noční mši svaté v kostele svatého Vavřince.

Jiří Hahner 
starosta obce Strašice

Vážení strašičtí občané, 
přeji Vám šťastné a spokojené 
vánoční svátky, plné zdraví 
a pohody. Jistě je strávíme v klidu, 
obklopeni svými nejbližšími 
a přáteli. Zanedlouho nám začne 
nový rok 2023. Do tohoto roku 
Vám přeji hlavně zdraví, štěstí 
a mnoho úspěchů.
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Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc listopad 2022

Za měsíc listopad 2022 řešila OPS tyto 
přestupky:

Doprava: 12 × přestupek řešeno 
v příkazním řízení (rychlost, 
zákazové značky, CHKO)
6 × oznámení odboru dopravy

Veřejný pořádek: 4 × přestupek

Občanské soužití: 2 × přestupek

Proti majetku: 2 × přestupek

OZV č.2/2012: 5 × přestupek

OZV č.2/2015: 2 × přestupek

OZV č.2/2017 (odpady): 1 × přestupek

Nález věci: nález pánské tašky, platební 
karty, klíčů, mobilu

Ověřování pobytu, pověsti: 9 ×

Řešení stížnosti občanů: 2 ×

Součinnost s PČR OO Hrádek:  4 ×

Vážení občané, 
v prosincovém výtisku měsíčníku Barňák 
bych Vás chtěl seznámit s událostmi 
za uplynulý měsíc z pohledu Obecní Policie 
Strašice.

Veřejný pořádek 
Odkládání nepotřebného materiálu jako velkoobjemových 
krabic, plastů, kufru, podsedáků ke kontejneru v sídlišti 
na Huti. U kontejnerů na textil a obuv zaznamenáno vytaho-
vání materiálu z kontejneru, který není zcela uzavřen, nebo 
nevhození do kontejneru, odložené tašky vedle a následně 
dojde k nepořádku v roztahování věcí v jeho okolí. Dokonce 
odložené 2 tašky s 20 l kanystry na pohonné hmoty.

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky pro-
ti veřejnému pořádku o odpadech a kazí tak vzhled obce.



Prosinec 2022 – ROČNÍK XXIX strana 6

Doprava 
Z hlediska bezpečnosti řidičů na pozemních komunika-
cích a ohrožování dalších účastníků silničního provozu, 
Vám připomínáme včasnou výměnu letních pneumatik 
za zimní a to od 1. 11. 2022 – do 31. 3. 2023 podle novely 
zákona o provozu na pozemních komunikacích. Dále je 
třeba připomenout, že na komunikacích zůstává spadané 
listí, bláto z polí a povrch vozovky je nebezpečně kluzký. 

V tomto období jsou převážně ráno velmi časté mlhy 
a špatná viditelnost. Zvěř migruje přes komunikace a do-
chází často ke kolizím. Proto je zapotřebí zpomalit rych-
lost a přizpůsobit se povaze stavu komunikací!!!

V této době jsou častější mlhy a stále se setkáváme s ři-
diči, kteří nevědí, že musí zapnout mlhová světla, nebo 
zapnou denní svícení, ale zadní část vozidla nesvítí.

Dalším problémem byla 3 mrazivá rána, kdy vozovky 
byly namrzlé a na komunikaci od Dobříva do Strašic se 
staly 3 dopravní nehody. Jedna nehoda se stala u ObÚ, 
kdy řidička neměla očištěná skla od námrazy a neviděla, 
kam jede a poškodila zábradlí před ObÚ.

Apelujeme zvláště na cyklisty, aby při zhoršené viditel-
nosti byli osvětleni, jak vpředu, tak vzadu a měly reflexní 
prvky.

V neposlední řadě u chodců za soumraku a v nočních 
hodinách používání reflexní prvků, které ochrání před 
střetem s vozidly.

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme bez-
platnou registraci jízdních kol a elektrokol. K registraci 
jízdního kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně dokladů 
o jeho nabytí, u dětí mladší 15 let přítomnost jednoho z ro-
dičů (Info-371 585 731). Tato služba pro občany je zdarma.

Upozornění
Blíží se oslavy Mikuláše, závěr konce roku 2022 (Silves-
tr) a s tím i oslavy Nového roku 2023, které někteří slaví 
odpalováním petard, světlic a dalšího pyrotechnického 
materiálu, při kterém stále více dochází k újmě na zdra-
ví a poškození popálením. S tímto někdy nebezpečným 
materiálem přichází do styku děti, které si ho koupí v ob-
chodech bez vašeho vědomí a byly i případy, že o tom 
vědí rodiče a děti se tím chlubí. Potom střílí v okolí obyt-
ných domů, veřejných zařízení a objektů. Žádáme tímto 
rodiče, aby tomuto nebezpečnému jevu zabránili a dbali 
o zdraví svých dětí, zvířat a dalších občanů. Je zakázá-
no používat tuto pyrotechniku v blízkosti obytných domů 
a budeme tuto skutečnost kontrolovat. Pyrotechniku třídy 
II. stupeň nebezpečnosti si mohou zakoupit pouze oso-
by starší 18 let. Třída I. stupeň nebezpečnosti je určena 
pouze pro děti starší 15 let.

Občany žádáme, aby při používání pyrotechnických 
prostředků dodržovali zásady bezpečnosti a místa pro 
používání, které jsou uvedené na zadní části výrobků, 
neohrožovali zdraví své, jiných osob, zvířat a majetku. 
Povinnost každého je úklid, tedy likvidace použitých 
pyrotechnických prostředků do sběrných odpadních 
nádob a nenechat na volném prostranství, protože 
by se dopouštěli přestupku proti veřejnému pořádku 
a to zanedbání povinnosti úklidu. Nevyhořelé části 
pyrotechniky (zapalovače) jsou jedovaté a po požití 
zvířetem může dojít k otravě. 

Ing. Frajt Luboš  
Velitel obecní policie Strašice 

Vážení občané,
na závěr roku 2022 mi 
dovolte za celý kolektiv 
Obecní policie Strašice 
popřát příjemné prožití 
svátků vánočních, mnoho 
štěstí, zdraví, osobních 
a pracovních úspěchů 
v Novém roce 2023.
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Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc listopad

Třída plná pohody
Dne 1. listopadu navštívily třídy 1. A a 1.B pracovnice PPP 
Rokycany paní Hourová a Čiková. S dětmi pak dvě vyučo-
vání hodiny usilovně pracovaly na utváření mezilidských 
vztahů a na základech komunikace. 

Zároveň se žáci dozvěděli spoustu užitečných informací 
o svých spolužácích, které vedou k pochopení druhého, 
a poznávali i sami sebe. Smyslem všech aktivit bylo utvá-
ření pozitivní atmosféry ve třídě plné pohody.

Podobný program absolvovaly v měsíci listopadu také 
ostatní třídy 1. stupně.

Mgr. Zuzana Andrlíková

Den otevřených dveří
Na začátku listopadu proběhl Den otevřených 
dveří pro rodiče a žáky z Cheznovic a Dobříva.

Pan ředitel Mgr. Martin Straka seznámil přítomné s pre-
zentací o naší škole – o zaměření školy, nabídce kroužků, 
pedagogickém sboru a celkově o misi a vizi školy.

Akci zaštiťovalo Školní poradenské pracoviště (ŠPP), kdy 
vedoucí Mgr. Tomáš Koudelka tohoto ŠPP hovořil k ná-
vštěvníkům, seznamoval je s našimi webovými stránka-
mi a zodpovídal různé dotazy. Velmi vhodné bylo, že akci 
navštívily i samotné děti budoucích 6. ročníků, jelikož jich 
samotných se nejvíce změna školy bude týkat. Začnou 
dojíždět autobusem, budou mít nové kolektivy, nové před-
měty apod.

Dále byly návštěvníkům ukázány prostory v budově. Na této 
akci bylo taktéž hovořeno o vzdělávání žáků se speciální-
mi vzdělávacími potřebami, o vzdělávání žáků nadaných, 
o aktivitách a celkové nabídce akcí. Zákonní zástupci vítali 
adaptační kurz, který je na vždy pro žáky 6. ročníků na za-
čátku září, lyžařské, vodácké, turistické kurzy pak na 2. 
stupni. Rovněž i příležitost rozvoje komunikačních doved-
ností v anglickém jazyce např. při zájezdu do Anglie.

Rodiče, kteří se nemohli z Cheznovic a Dobříva zúčastnit, 
mohou po předchozí domluvě naši školu navštívit v náhrad-
ním termínu.

Mgr. Věra Peterková, 
zástupkyně ředitele školy

Činnost Školního poradenského 
pracoviště na ZŠ Karla Vokáče Strašice
Druhé setkání zákonných zástupců žáků – cizinců se 
uskutečnilo v rámci prvního čtvrtletí, které uplynulo jako 
voda. Zákonní zástupci byli opakovaně seznámeni se 
školním řádem, jelikož zde pro úplné pochopení nepo-
máhá fakt, že jazyková bariéra sehrává mnohdy svoji roli. 
Členové školního poradenského pracoviště rovněž hovo-
řili o otázce kariérového poradenství, a to z důvodu, že 
několik žáků cizinců je v 9. ročníku. Ke konci setkání pro-
běhly dotazy a diskuze nad otázkami týkající se edukační-
ho procesu žáků z Ukrajiny.

Mgr. Věra Peterková, výchovná poradkyně školy

Halloween ve školní družině

Podzimní tématika v 7.B
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Házenkářský turnaj na prvním stupni
První listopadový den patřil mladým sportovcům. V tělo-
cvičně základní školy proběhl házenkářský turnaj žáků ze 
čtvrtých a pátých tříd.

Celkem se turnaje zúčastnilo 23 žáků, kteří byli rozděleni 
do 4 týmů. Každý tým sehrál tři utkání. V průběhu celého 
turnaje byl vidět postupný, ale velmi výrazný pokrok v úrov-
ni předváděné hry. Zvítězil tým SK Slavia ve složení: 
Pavel Šána, Charlota Cíglerová, Justin Matura, Natálie 
Dardová, Viktorie Vacková a Tymon Nykl. Nejlepšími 
střelci turnaje se stali Václav Vildmon a Pavel Šána.

Jsem přesvědčen, že podobné akce jsou pro mladé žáky 
naší školy velmi důležité. Po dlouhé době bez tělesné vý-
chovy je důležité u žáků probudit potřebu pravidelného 
pohybu, která vede ke zdravému rozvoji každého jedince. 
V průběhu prosince se mladí sportovci mohou těšit na flor-
balový turnaj, na který se začínají připravovat v hodinách 
tělesné výchovy a sportovních kroužcích prvního stupně.

Mgr. Jiří Monhart

Projekt Karel Vokáč – život a dílo 
regionální osobnosti
V rámci školního vzdělávacího programu si žáci obou 
stupňů každoročně připomínají památku vlastence, bás-
níka a učitele Karla Vokáče, jehož jméno strašická škola 
čestně nese ve svém názvu od r. 1990.

V letošním roce se první listopadový týden ve všech tří-
dách žáci v hodinách českého jazyka, dějepisu, vlastivědy 
a výchovy k občanství věnovali životu a dílu Karla Voká-
če. Při této příležitosti byla též vzpomenuta památka jeho 
dcery, paní Věry Šmolíkové. 

Oba tito vzácní lidé celý svůj život zasvětili práci s dětmi 
a byli jim příkladem čestného a dobrého života. Žáci si 
rovněž ve vstupních prostorách školní budovy prohléd-
li miniexpozici (fotografie z Vokáčova mládí, písemnosti, 
vězeňský oděv, bustuaj...) a seznámili se s krásnými texty 
Uhlířských pohádek. 

Mgr. Marcela Paulová 

Termovize do škol
V pondělí dne 7. listopadu proběhla na naší škole akce 
s názvem „Termovize do škol“. Jednalo se již o druhý roč-
ník této akce. Za žáky dorazil zástupce týmu výzkumného 
centra NCT Západočeské univerzity.

Přivezl sadu deseti termokamer, se kterými si žáci ověřili 
a sami vyzkoušeli, jak funguje teplo. Na různých poku-

sech (jiných než loni) si vyzkoušeli např: zahřívání těles 
(nářadí a materiálu) při práci, tání ledu na různých mate-
riálech, proudění tepla v kapalině atd. Projektového dne 
se postupně zúčastnili žáci tříd: 9.A, 9.B, 8.A, 8.B, 7.A, 
7.B a 6.A.

Kamery byly škole zapůjčeny na dva týdny, takže se s nimi 
při výuce seznámily i další třídy obou stupňů.

Jiří Vondrášek

Práce s termokamerami ve třídě 5.A 
očima účastníků
V hodině matematiky jsme dne 16. listopadu 
s paní učitelkou Olgou Škardovou pracovali 
s termokamerami.
Dělali jsme pokus s ledem a solí. Zjistili jsme, že když 
dáme k ledu do misky sůl, tak led taje rychleji. Dále jsme 
dělali pokus se studenou vodou, kterou jsme si ochladili 
ruku, a pak jsme pozorovali termokamerou, jak se teplota 
snížila. Naopak když někteří žáci dělali dřepy, jejich těles-
ná teplota se zvyšovala.

Pokusy byly velmi zajímavé a moc nás bavily.

Laura Müllerová, 5.A

Zážitkový pobyt žáků 1. a 2. A v přírodě
Nevlídně mlhavé a studené pondělní ráno 
nám, žákům 1. a 2.A, vůbec nevadilo. Koho by 
zrazovalo od lákavého dopoledního progra-
mu v přírodě, poblíž rybníku Tisý, který si pro 
nás připravila lesnice paní Leghartová v rámci 
projektu „Lesní pedagogika“! 
Již během chůze ke zmíněnému místu se nám počasí 
ukázalo opravdu jako podzimní a ve slunečních paprscích 
jsme si všímali mozaiky barev, které nám právě podzim 
ukazuje. Zážitkový pobyt v lese pak mohl propuknout 
v plné síle. Jako veverky jsme si chystali zásoby do svých 
domečků, jako divočáci jsme sbírali žaludy, už měly i klíč-
ky, pro zatoulaného ježka jsme vyrobili malý pelíšek. Pod 
lupou jme si prohlédli lýkožrouty a naučili se spoustu no-
vých slov. 

Pochopili jsme, jak se v přírodě a k přírodě chovat a lépe 
si věcí kolem sebe všímat, abychom i příště měli možnost 
vidět krásnou přírodu kolem nás.

Mgr. Zuzana Andrlíková
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Exkurze třídy 5.A do hvězdárny 
v Rokycanech
Dne 10. listopadu se třída 5.A zúčastnila exkurze v roky-
canské hvězdárně na téma „Sluneční soustava“, kde pro-
běhl program a ukázka práce s dalekohledy. Děti zde měly 
možnost pozorovat Slunce a projít si zázemí hvězdárny. 

Na konci návštěvy si děti zakoupily upomínkové předměty, 
ze kterých měly velkou radost.

Šmatláková Veronika

Zeměpisné pořady pro žáky druhého 
stupně
V úterý dne 8. listopadu přijeli na naši školu 
cestovatelé a dobrodruzi – manželé Lenka 
a Václav Špillarovi.
Pro žáky sedmých a osmých tříd měli připravené zeměpis-
né pořady, ve kterých žákům zábavnou a poutavou formou 
předávali své zážitky z cest. Vyprávění z cest měli doplně-
né o spousty fotografií a videí. Pořad pro sedmé ročníky 
představil žákům divočinu západní části USA a osmáci si 
užili pořad o dobrodružné výpravě napříč Austrálií. 

Oba zeměpisné pořady měly u žáků úspěch a motivovaly 
je k poznávání světa.

Mgr. Jiří Monhart

Den otevřených dveří v první třídě
Dne 9. listopadu proběhl v prvních třídách 
„Den otevřených dveří“. První dvě vyučovací 
hodiny tak mohli rodiče spatřit své ratolesti 
v každodenní výuce. 
Hodiny byly koncipovány jako metodické pokyny a návo-
dy, jak s dětmi pracovat a v případně obtíží jim daným 
způsobem umět pomoci. Samozřejmě, že prvňáčkové ne-
skrývali nadšení z přítomnosti rodičů, a vyvinuli kvalitní 
výkony. Myslím, že i rodiče odcházeli potěšeni, jak jejich 
dítka pilně pracují a jaký udělali za dva měsíce obrovský 
pokrok.

Některým rodičům hodiny pomohly zbavit se obav z pří-
padných problémů při zvládání učiva prvního ročníku 
nebo z nezvládnutí požadavkůkladených na dítě. Další 
ukázka společné práce proběhne v květnu, a to bude te-
prve obrovská změna!

Mgr. Zuzana Andrlíková

Pythagoriáda 2022
Koncem října mělo několik žáků naší školy opět možnost 
poměřit své síly při řešení patnácti ne zcela typických úloh 
z matematiky. Do školy zavítal již 45. ročník Pythagoriády.

Na řešení, ověření vědomostí a využití matematických do-
vedností měli soutěžící šedesát minut čistého času. V učeb-
nách, kde zuřivý boj s „hlavulámajícími“ úlohami probíhal, 
by bylo tou dobou slyšet snad i spadnutí špendlíku. 

Ze školního kola v konečném zúčtování vzešlo 5 úspěš-
ných řešitelů, kteří se dne 22. listopadu zúčastnili okresní-
ho kola Pythagoriády v Rokycanech:

Barbora Stryalová – úspěšná řešitelka v kategorii 9. 
ročník. Adam Jícha, Martin Kocábek a Marie Honso-
vá – úspěšní řešitelé v kategorii 7. ročník. Barbora 
Stupková – úspěšná řešitelka v kategorii 6. ročník. 
Skvělé 3. místo obsadil v kategorii 7. ročníků Martin 
Kocábek, Adam Jícha se umístil na 15. místě. V katego-
rii 6. ročníků obsadila Barbora Stupková 7. místo a Marie 
Honsová 9. místo. V kategorii 9. ročníků získala Barbora 
Stryalová 5. místo.

Všem zúčastněným soutěžícím děkujeme za jejich nasa-
zení, úsilí a vzornou reprezentaci školy.

Mgr. Bc. Pavlína Dostálová Zechovská 
a Mgr. Olga Škardová

Oblastní kolo Pišqworek očima účastníků
Dne 15. listopadu jsme vyrazili coby dvanáctičlenná sku-
pina pod dozorem paní asistentky Jany Fetterové na ob-
lastní turnaj v Pišqworkách, do kterého jsme postoupili ze 
školního kola.

Turnaj se za velkého počtu hráčů konal na Mikulášském 
gymnáziu v Plzni. Za naši školu se zúčastili: 6. ročník 
– tým Mařeny: Barbora Stupková, Marie Plešmídová, 
Johana Vohradníková, 7. ročník – tým Bermudský 
trojúhelník: Martin Kocábek, Daniel Caletnic, Sára 
Vostatková, 8. ročník – tým Nevím: Jakub Havel, Petr 
Laibl, Jáchym Spáčil, 9. ročník – tým Tři kozi: Barbora 
Stryalová, Barbora Valečková, Nela Pištová.

Cestou jsme se stresovali a na místě nervozita ještě 
vzrostla. Po několika duelech se ale atmosféra uvolnila 
a hra nás začala opravdu bavit. Náš tříčlenný tým dívek 
z 9. třídy s názvem „Tři kozi“ (gramatická chyba je záměr-
ná) porážel jeden tým za druhým. Tak jsme se dostaly až 
do horních příček tabulky a bojovaly o 1. místo. 

Závěrečnou partii jsme sehrály s týmem Hustokrutopřísňá-
ci z rokycanského gymnázia. Pořádně jsme se zapotily, 
ale nakonec každá z nás kluky porazila jen jednou, takže 
celá partie skončila remízou. Poté nastal duel mezi čtyřma 
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očima. Přes veškerou snahu jsme nakonec skončily 
druhé, ale přesto jsme postoupily do krajského kola, 
které proběhne na stejném místě dne 28. listopadu a od-
kud vítězové postoupí do republikového kola v Brně.... Tak 
nám držte palce!

Barbora Stryalová, Barbora Valečková a Nela Pištová 
z týmu „Tři kozi“

Florbalové turnaje
V pátek dne 18. listopadu se uskutečnil škol-
ní turnaj ve florbale. Přestože se akce kona-
la po vyučování, přihlásilo se na ni 46 hráčů 
a spousta dalších spolužáků přišla fandit.

Nejlépe si vedl tým ve složení: Patrik Tomášek, Hon-
za Doskočil, Lili Krejčíková, Šimon Červenka, Filip 
Straka, Julie Rothová, Alex Málek, Erik Kolář a Marek 
Toma. Atmosféra celého pátečního odpoledne byla velmi 
vyhecovaná, zúčastnění žáci s obrovským zápalem bo-
jovali o každý míček za častého povzbuzování fanoušků 
a hráčů ostatních týmů.

Florbalový turnaj

Pišqworky, tým „Tři kozi“

Florbalový turnaj
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Atraktivitu turnaje také zvyšovaly blížící se meziškol-
ní soutěže v Rokycanech, kde se vybraní reprezentanti 
naší školy budou snažit o dosažení co nejlepších výsled-
ků. V následujících turnajích držíme našim žákům palce! 
Jsme moc rádi, že je v naší škole o sport velký zájem 
a žáci si díky podobným akcím zlepšují sportovní schop-
nosti a také budují a upevňují vztahy v kolektivu.

První z meziškolních turnajů ve florbale odehráli v úterý 
22. listopadu kluci z prvního stupně. Turnaj se uskutečnil 
v házenkářské hale v Rokycanech a kluci reprezentovali 
naši školu velmi povedenými výkony. V turnaji osmi škol 
se jim podařilo čtyřikrát zvítězit a jednou prohráli. Celkově 
obsadili třetí místo. Tým mladých nadějí byl v tomto 
složení: Véna Vildmon, Justin Matura, Pavel Šána, 
Alois Cusca, Dominik Kovařič, Dominik Jícha, Niko-
las Šimek, Samuel Císařovský a Michal Kasík.

Děkujeme hochům za úspěšnou reprezentaci naší školy!

Mgr. Jiří Monhart

Projekt „Sametová revoluce“
V pátek dne 18. listopadu proběhl na škole celodenní pro-
jekt „Sametová revoluce“, věnovaný historickým událos-
tem roku 1989 v naší zemi.

Žáci obou stupňů pod vedením svých třídních učitelů 
uchopili toto téma tvůrčím a neotřelým způsobem, a tak 
se kromě klasického výkladu o listopadových událostech 
roku 1989 žáci ve skupinách věnovali nejrůznějším skupi-
novým aktivitám souvisejících s tímto tématem.

Děti si kromě referátů na danou problematiku přinesly 
do hodin nejrůznější předměty a hračky z doby před ro-
kem 1989 a také dostaly za úkol sepsat svědectví svých 
příbuzných - pamětníků z této doby.

Srovnáním nejrůznějších informací získaných z různých 
zdrojů (knihy, dobová a související výuková videa, internet, 
staré noviny atd....) si žáci v průběhu skupinových aktivit 
tvořili představu o rozdílech mezi životem v totalitní a de-
mokratické společnosti. Připomenuty byly také studentské 
aktivity v roce 1939 a státní svátky „Den boje za svobodu 
a demokracii“ a „Mezinárodní den studenstva“. Chybět ne-
smělo připomenutí významných osobností té doby, jako 
např. Václav Havel, Marta Kubišová nebo Karel Kryl.

Závěrem žáci vše zpracovali formou obrázků, prezentací 
a koláží, kterými vyzdobili nástěnky ve svých třídách. Děti 
tento netradičně pojatý den hodnotily jako velmi poučný 
a přínosný.

Mgr. Marcela Paulová

Projekt „Budeme příští rok spolužáci“
Opět po roce se ve čtvrtek dne 24. listopadu 
konala na naší škole akce s tradičním názvem 
„Budeme příští rok spolužáci“, při které nás 
navštívili žáci 5. tříd z Cheznovic a Dobříva.
Cílem společně stráveného dne bylo žákům 
představit nejen prostory naší školy, ale i sa-
motné vyučovací hodiny.
Během příjemně stráveného dopoledne se žáci blíže po-
znávali při různých činnostech a hrách a našli si nové ka-
marády mezi dětmi, se kterými mnozí budou pokračovat 
ve vzdělávání na druhém stupni strašické školy. Žáci byli 
rozděleni do čtyř skupin a postupně se během čtyř vyučo-
vacích hodin věnovali různým činnostem v jednotlivých 
dílnách: tělovýchovné (pan učitel J. Monhart), jazykové 
(paní uč. P. Hrazdilová), hudební (pan uč. P. Šilhánek) 
a přírodopisné (pan uč. T. Koudelka).

Učitelé si pro děti připravili program plný zábavy, spolu-
práce, tvořivosti a dobré nálady takovým způsobem, aby 
se děti při práci i zábavě hlouběji poznaly a navázaly mezi 

Sametová revoluce

Sametová revoluce
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sebou přátelské vztahy. Všichni si toto příjemné dopole-
dne náramně užili a při závěrečném hodnocení nešetřili 
chválou.

Mgr. Tomáš Koudelka

Vyhlášení výtvarné soutěže na téma 
„NEJ...strašické strašidlo“
Vážení rodiče, zákonní zástupci, žáci, bývalí 
absolventi, příznivci školy!

Naše škola vyhlásila po loňské úspěšné výtvarné soutě-
ži na téma“Fabián - duch brdských lesů“ další výtvarnou 
soutěž pro školní rok 2022/23.

Tentokrát na téma“ NEJ....strašické strašidlo“. Fantazii 
se meze nekladou. Práce mohou být zpracované různou 
výtvarnou technikou.Opět budou i kromě výkresů libovol-
ných formátů vítány i postavičky strašidélek či strašidel.

Věříme, že v této výzvě pro rodiny, kdy se sejdete nad 
společným dílem, prožijete společné chvíle plné zábavy, 
radosti a budete překvapeni, co krásného jako tým vyro-

bíte. Přejeme hodně štěstí a velmi se těšíme na práce, 
které budou opět vystaveny ve vestibulu školy a následně 
v knihovně Strašice.

Mgr. Věra Peterková, zástupkyně ředitele školy

Vážení čtenáři časopisu Barňák,
vzhledem k tomu, že se opět rok sešel s ro-
kem a na stránkách tohoto časopisu se setká-
váme v tomto roce již naposledy, dovolte mi 
popřát Vám jménem vedení školy a celého pe-
dagogického sboru příjemné a klidné prožití 
vánočních svátků a v novém roce 2023 pev-
né zdraví, hodně štěstí, pohody a příjemných 
chvil s informacemi a zajímavostmi z naší Zá-
kladní školy Karla Vokáče Strašice. 
Mgr. Martin Straka, ředitel školy

Projekt „Budeme příští rok spolužáci“
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VÝTVARNÁ SOUTĚŽ

"NEJ . . . STRAŠICKÉ"NEJ . . . STRAŠICKÉ
STRAŠIDLO"STRAŠIDLO"

VÝTVARNĚ ZTVÁRNĚTE POSTAVU
STRAŠICKÉHO STRAŠIDÉLKA

SVÉ PRÁCE OZNAČENÉ VAŠÍM JMÉNEM A KATEGORIÍ
ODEVZDEJTE DO ZŠ KARLA VOKÁČE STRAŠICE

NEJPOZDĚJI DO 

MŠ
1. - 3. ročník
4. - 5. ročník
6. - 7. ročník
8. - 9. ročník
veřejnost - příznivci školy

kategorie:

Akce je pořádána pod záštitou OÚ Strašice a Muzea
Středních Brd ve Strašicích.

Z vašich prací bude připravena výstava pro veřejnost.

BLIŽŠÍ INFORMACE: 
e-mail: peterkova@skolastrasice.cz, tel.: 371793441

28.4. 202328.4. 2023
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Podzime, bratříčku, přidej nám barvičku
Podzim má mnoho barev stejně, jako v naší mateřské škole máme mnoho zážitků.
Na konci října se děti z naší mateřské školy setkaly před 
chaloupkou na školní zahradě. Čekala tam na ně babič-
ka kořenářka. Měla velké starosti. Nestihla nasbírat do-
statek léčivých bylin na kouzelný lektvar. Děti se s velkou 
ochotou daly do práce a plnily poctivě jednotlivé úkoly. 
Za každý z nich si pak vysloužily jednu léčivou rostlinu. 
Nebylo to vůbec snadné. Pomáhaly vytvořit skřítky z ke-
ramické hlíny a přírodnin, počítaly a převážely kolečkem 
přes kopec šišky babičce do kamen. Namotávaly pavučin-
ky a vyráběly hada ze spadaného listí. Z modelíny tvaro-
valy šípky na keře a po hmatu, se zavázanýma očima, 
třídily přírodniny. Těžká práce byla po zásluze odměněna 

a babička kořenářka všechny děti pohostila bylinkovým 
čajem a dobrou bábovkou. Celoškolní projekt plný zábavy 
a poučení připravily paní učitelky Jana Kuncová a Zuzana 
Stupková ze třídy Koťat. 

Na návštěvu do mateřské školy přijel i slavný Papageno 
z divadla KOS. Pohádka plná napětí i legrace dopadla 
přesně tak, jak pohádky končí. Odvážnému štěstí přeje 
a tak Papageno vysvobodil zlou královnu z kletby a na-
vrátil kouzelné truhličky vílám. Všichni si z představení 
odnesli spoustu dojmů. 

Děti ze třídy Sluníček a Koťat měly ještě jeden veliký záži-
tek. Byly pozvány na výlov Padrťského rybníka. Po usilov-
ném shánění autobusu, který by nás tam zavezl, jsme se 
vypravili s velkým očekáváním do brdských lesů. Přivítal 
nás tam lesní pedagog. Děti mohly pozorovat jeřáb, který 
pomocí hydrauliky vytahoval sítě s rybami. Rybáři je třídili 
a za použití výtahu přemísťovali do kádí. Prohlédli jsme 
si kapry a štiky v kádích. Zúčastnili jsme se také dopro-
vodného programu. Chytání dřevěných ryb na opravdový 
vlasec s háčkem, skládání puzzle, hod šiškou na cíl nebo 
tiskání rybiček. Výlet byl velmi vydařený. Tato akce byla 
pro nás úplně nová a rádi si ji za rok zopakujeme. Máme 
však radost také z toho, že jsme mohli obnovit účast na ví-
tání občánků. Po tříleté pauze děti ze Sluníček a Koťat re-

Babička kořenářka

Papageno a pohádka

Babička kořenářka Babička kořenářka
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citovaly básničky a navázaly 
tak na mnohaletou tradici 
spolupráce mateřské školy 
s obecním úřadem. Pod-
zim namíchal pestrou pale-
tu barev a připravil přírodu 
na zimní spánek. Dopřejme 
si také zklidnění, které k to-
muto období patří. 

Alena Krausová, DiS.

Výlov

Výlov

Vítání občánkůVýlov

Novinka v knihovně
Halina Pawlowská 
Užívej života!
Tak zní jedno z „mouder“ Haliny Pawlowské, kte-
rá si umí udělat legraci z každé, třeba i smutné 
situace, a taky hlavně ze sebe. A díky jejím prak-
tickým radám je svět často mnohem veselejší. 
Užívej života! je soubor návodů, přikázání, po-
vzdechů a historek, které mohou nejen pobavit, 
ale taky najít východisko z chmurné reality. Jak 
říká autorka, je nutno podívat se pravdě do očí: 
Je přece jasné, že kdo se cítí stár, nemůže být 
suprstár!
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Volby do obecního zastupitelstva pohledem 
zastupitelů Alternativy pro Strašice

Jan Sovadina a Tomáš Ulrych

Volby do obecního zastupitelstva jsou minulostí a my bychom vám, občanům Stra-
šic, rádi předložili náš pohled na výsledek voleb. Nejprve bychom ale chtěli poděko-
vat všem zaměstnancům obce a členům volebních komisí za jejich práci při zajištění 
hladkého průběhu voleb. Zároveň děkujeme také všem voličům, jimž není lhostejné 
jejich bezprostřední okolí, a přišli vyjádřit svůj názor na to, kteří lidé by je měli zastu-
povat při rozhodování o budoucnosti obce, v níž žijí. Největší poděkování pak patří 
samozřejmě všem, kteří svou důvěru vložili do rukou kandidátů z našeho sdružení 
Alternativa pro Strašice.

Ve volbách jsme získali 14,5 % platných hlasů a tedy dva mandáty. Oproti předchozím volbám je to méně. 
Ovšem vzhledem k tomu, jaká byla v těchto posledních volbách konkurence a vzhledem k tomu, že naše 
volební strana šla do voleb s programem, který jasně a zřetelně říkal, že nás v obci nečekají lehké ekono-
mické časy a že bude třeba šetřit na obecních výdajích, lze vlastně zisk 14,5 % považovat za relativní úspěch 
a v jistém slova smyslu za maximum možného.

Z našeho pohledu je pak pozitivní to, že se nám na základě jednání se zástupci vítěze voleb, tedy ODS, 
může podařit některé naše programové body a rozpočtové principy v tomto volebním období uskutečnit. Stojí 
před námi především nelehký úkol dobrého zvládnutí obecních financí, kde vedle snahy o úspory, je pro nás 
prioritou udržet finance na opravy a investice do bytů a bytových domů a na opravy místních komunikací 
minimálně na úrovni předchozích let. Je také třeba udělat maximum pro dotažení platnosti nového územního 
plánu a otázkou také bude, jak dále postupovat v oblasti zajištění energií.

Na závěr chceme všem zvoleným zastupitelkám a zastupitelům pogratulovat ke zvolení a popřát hodně 
úspěchů a dobře odvedené práce. Jakožto zastupitelé Alternativy přejeme Strašicím, obci ve které všichni 
žijeme, aby se podařilo následujícími, ne úplně snadnými časy, v pořádku projít.
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Dohoda o spolupráci při správě obce Strašice 
ve volebním období 2022–2026
Volební strany ODS a Sdružení nezávislých kandidátů Alternativa pro Strašice 
se dohodly, že se společně zaměří na tyto oblasti a body:
 ●  Spolupráce při tvorbě obecního rozpočtu a rozpočtově odpovědná politika.

 ●  Rozpočtovou prioritou je zajistit prostředky na opravy a investice do bytových domů, 
bytů a na opravy místních komunikací. 

 ●  Vypracování nové energetické studie obce.

 ●  Spolupráce při schvalování územního plánu obce.

 ●  Pokračování v dalším rozvoji stavebních zón.

 ●  Postupná rekonstrukce čističky odpadních vod.

 ●  Zkvalitnění komunikace obce s Inzulou a s veřejností.

 ●  Prosazování akumulace vod v krajině formou přírodě blízkých opatření.

 ●  Podpora a rozvoj mateřské a základní školy v obci.

 ●  Přestavba veřejných ploch v sídlištích: doprava, parkování, veřejné osvětlení, zeleň.

 ●  Vybudování chodníku na Huť a v případě rekonstrukce hlavní silnice od Libuše do Dvora 
také vybudování chodníku do Dvora.

 ●  Podpora plánované opravy hřbitovní zdi a vybudování křížové cesty 
u kostela svatého Vavřince.

 ●  Rozvoj odpočinkových lokalit Dukla a Koupák a zprovoznění letního kina.

 ●  Vybudování dětského hřiště na Huti.

 ●  Obnova zaniklých polních cest v katastru obce.

 ●  Oprava a údržba studní a studánek v katastru obce

 ●  Organizování exkurzí a výletů do Brd

 ●  Podpora firem v obci jejich větší propagací na webových stránkách obce.

 ●  Podpora činnosti Obecní policie.

 ●  Podpora partnerství s bavorskou obcí Markt Hohenfels.

Za ODS Jiří Hahner a za Alternativu pro Strašice Jan Sovadina



Prosinec 2022 – ROČNÍK XXIX strana 19

Klub vojáků v záloze Strašice
Dne 10. 9. 2022 se uskutečnil na střel-
nici ve Spáleném Poříčí 2. ročník 
střeleckého víceboje ve střelbě ze 
samopalu a pistole Klubu vojáků 
v záloze Strašice o Putovní pohár 
starosty obce Strašice.
Klub má v současné době 24 členů. Členové 
jsou občany Strašic i dalších obcí v okrese Ro-
kycany. Soutěž proběhla v krásném prostředí 
střelnice a účastníci se prezentovali kvalitními 
výkony. 

Vítězem v součtu obou disciplín a novým drži-
telem putovního poháru starosty obce Strašice 
pro rok 2022 se stal Ing. Luboš Frajt, součas-
ný předseda Klubu vojáků v záloze Strašice. 

Gratulujeme letošnímu vítězi 2. ročníku a pře-
jeme klubu mnoho dalších vydařených akcí.

Jiří Hahner, starosta obce 
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Coop se vrátil zpět do Strašic
Po 2,5 letech otevřelo Coop Hořovice družstvo novou provozovnu v obci Strašice.
Ve čtvrtek 1. 12. 2022 proběhlo slav-
nostní otevření nové prodejny Coop. 
Slavnostního otevření se zúčast-
nil i starosta obce pan Jiří Hahner, 
který pokřtil prodejnu a slavnostně 
přestřihl pásku. I díky pomoci obec-
ního úřadu prošla prodejna celkovou 
rekonstrukcí a modernizací. Nový 
nádech dostala nejen plocha pro 
zákazníky, ale zvelebilo se i záze-
mí pro zaměstnance. A co všechno 
nová prodejna COOP nabízí? Na-
prostou samozřejmostí je možnost 
platby platební kartou a stravenka-
mi. Dále je zde umožněn výběr ho-
tovosti – tzv. cashback, platba slo-
ženek a INKASA. Zákazníci mohou 
využít terminál SAZKY, prodej dár-
kových poukazů a losů či dárkovou 
službu. Mezi zákazníky je velice ob-
líbený i pultový prodej uzenin a sýrů. 

Spotřební družstva České republiky vystupující pod ozna-
čením COOP, slaví v roce 2022 již 175 let od založení. 
COOP je tak nejstarším trvale působícím prodejcem po-
travin u nás s dlouhodobým důrazem na regionální pro-
dukty a výrobce.

„Moc ráda bych poděkovala všem zaměstnancům, kteří 
se podíleli na přípravě a rekonstrukci prodejny. Díky nim 
jsme otevřeli osobitou prodejnu, ve které se budete cítit 

jako doma. Prodejně přeji spousty spokojených zákazníků 
a, aby si našla své místo v srdci obyvatel Strašic!“ Popřála 
prodejně předsedkyně družstva Coop Hořovice paní Lu-
bica Černá.

I my se k přání připojujeme a doufáme, že nová prodejna 
COOP bude dobře sloužit občanům obce Strašice.
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Společenská rubrika
Dne 3. listopadu se uskutečnilo tradiční setkání seniorů, kterého se zúčastnilo 
na 80 strašických spoluobčanů. 
Senioři si mohli užívat chvíle poho-
dy nejdříve svystoupením dětského 
pěveckého sboru v čele s panem 
učitelem Mgr. Petrem Šilhánkem. 
Poté následovala přednáška o Tří-
trubeckém zámečku, kterou před-
nesl Mgr. Tomáš Makaj. O příjem-
né zakončení se postarala kapela 
Cheznovanka, která pozvedla ze žid-
lí i několik přítomných.

Tímto bychom chtěli poděkovat 
všem účinkujícím, ale také zúčast-
něným občanům a těšíme se na dal-
ší setkání seniorů, které se uskuteč-
ní na jaře roku 2023.

Další akcí, kterou pořádala Komise 
pro občanské záležitosti, bylo vítání 
nových občánků. Vítání se v obřad-
ní síni strašické radnice zúčastnilo 7 novorozeňat a to 5 
chlapců a 2 děvčata. Slavnostní řeč již tradičně pronesl 
starosta obce, pan Jiří Hahner. Děti z mateřské školy Stra-
šice pod vedením paní ředitelky Jany Mrázkové přednesly 

pásmo básniček a maminky od nich obdržely květinu. Člen-
ky komise obdarovaly přivítané dětičky malým dárečkem.

Lucie Šujanová, předsedkyně komise.
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Sbor dobrovolných hasičů Strašice a rok 2022
V následujících řádcích Vás seznámíme s činností strašických hasičů za uplynu-
lý rok. Výjezdová jednotka byla povolána k mnoha událostem, při kterých řešila 
následky živelních pohrom, rozmary počasí, hašení požárů, technické zásahy či 
záchranu osob, zvířat a mnoho dalšího.
Největším procentem zásahů byla likvidace popadaných 
stromů přes komunikace, odčerpání zatopených prosto-
rů a řešení následků 
vichřic, povodní a let-
ních silných bouří. Nej-
větším zásahem tohoto 
charakteru byla utržená 
střecha vlivem prudké 
vichřice na panelovém 
domě v sídlišti na Huti, 
která spadla na komu-
nikaci pod bytovku. 
Strženou masivní ple-
chovou krytinu jsme ro-
zřezali, uvolnili komuni-
kaci a provizorně zajistili 
střechu bytového domu. 
Co se týče řešení dal-
ších následků bouřek, 
vichru a povodní jsme 
nezasahovali pouze 
na katastrálním území 
obce Strašice, ale jednotka 
SDH Strašice byla povolávána i na řešení krizových situ-
ací do sousední obce Dobřív a vzdálenějšího Mirošova, 
kde jsme pomáhali s odstraněním následků povodní, tedy 
čerpání zatopených prostor.

Zasahovali jsme i u požárů budov, dopravních prostředků, 
polních a lesních požárů a tak dále. Mezi největší zásahy 

u požárů patří výjezd k požáru elektrokoloběžky, který ná-
sledně způsobil požár celého bytu. Naši hasiči společně 
s profesionálními kolegy z HZS Rokycany provedli evaku-
aci obyvatelů celé bytovky a uhašení požárů. Lesní požá-
ry jsme řešili na území CHKO Brdy. Většinou způsobené 
nedbalostí návštěvníků lesa. Dalším velkým požárem byl 
požár rekreační chaty v Hůrkách u Rokycan. Naše jed-
notka byla na místě jako první a zahájila hasební práce. 
Vlivem nepřízně počasí došlo k zapadnutí techniky jiných 
hasičů. My jsme s lesním speciálem Praga V3S zapadlou 
cisternu vyprostili. V srpnu jsme byli zařazeni do odřadu 
HZS Plzeňského kraje na pomoc s hašením doposud nej-
většího lesního požáru v Česku, který vypukl v NP České 
Švýcarsko. Naše jednotka sestavila společnou osádku 
velkokapacitní zbirožské cisterny a vyrazili likvidovat ná-
sledky mohutného požárů. Na místě jsme strávili 3 dny 
a prováděli vyhledávání a hašení ohnisek požáru ve velmi 
těžce a složitě přístupném terénu ve dne i za noci.

Dále jsme zasahovali u dalších událostí. Byly to hlavně 
technické zásahy a spolupráce se Zdravotnickou záchran-
nou službou, záchrana osob pomocí AED a mnoho dal-
ších zásahů, kde bylo za potřeby pomoci strašických ha-
sičů a jejich techniky a vybavení. 

Mimo zásahovou činnost jsme se věnovali výcviku, odbor-
né přípravě a dalšímu školení v hasičské a záchranářské 
profesi či přípravě řidičů a jiných odborností. Nezapomněli 
jsme ani na údržbu svěřené techniky, vybavení a hasičské 
zbrojnice.

Likvidace padlého stromu

Likvidace stržené střechy ve Strašicích Odstranění stromu v obci Strašice



Prosinec 2022 – ROČNÍK XXIX strana 23

V rámci výcviku jsme provedli taktické cvičení na požár 
ZŠ Strašice nebo školení na detekci nebezpečných látek. 
V rámci výcviku nositelů dýchací techniky jsme navštívili 
speciální polygon vevzdělávacím a výcvikovém zařízení 
Zbiroh, který prověřil fyzickou a psychickou připravenost 
hasičů. 

Pomáhali jsme i při nevýjezdové činnosti pro potřeby obce 
a našich občanů. Například čištění komunikací. 

Letos jsme po covidové pauze mohli opět uspořádat 
tradiční Pálení čarodějnic nebo jsme představili dětem 
z místní ZŠ práci hasičů. V rámci Dne pozemního vojska 
Bahna 2022 jsme se prezentovali ve statické ukázce ha-
sičské techniky s lesním speciálem na podvozku Praga 
V3S, která sklidila od návštěvníků akce obrovský ohlas. 
V rámci strašického posvícení jsme připravili pěnovou 
show na koupališti. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat vedení obce Strašice 
za podporu výjezdové jednotky a financování moderni-
zace vybavení, výstroje, či nákupu dalšího specifického 
vybavení pro výjezdovou jednotku, které zvýší akce-
schopnost. Jako je například nákup rozbrušovací pily či 
detektoru nebezpečných plynů.

Na konci tohoto článku se s Vámi rozloučíme s přá-
ním hezkého prožití vánočních svátků a všeho nejlep-
šího v následujícím roce 2023. 

Požár chaty v Hůrkach TC - požár ZS Strašice

Technika JSDH Strašice
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Anrufsammeltaxi (AST) fürParsberg, Dietfurt, 
Breitenbrunn, Lupburgund Hohenfels 

Sdílené taxi na zavolání (AST) pro Parsberg, Dietfurt, 
Breitenbrunn, Lupburga Hohenfels

Přeložil Ing. František Nerad – člen komise pro partnerství

V listopadovém (2022) Mitteilungsblatt byl zveřejněn-
na titulní straně zajímavý článek o službách, které ba-
vorské obce iniciují a zajišťují pro své občany. Škoda, 
že v Česku takové služby obce nezajímají. Inu jiný 
kraj, jiný mrav. 

Zemský rada Willibald Gailler se těšil společně s starosty 
Josefem Bauerem, Berndem Mayrem, Johannem Lan-
zhammerem, Manfredem Hauserem a Christianem Grafem 
stejně jako s Hartmutem Mülleremz VGN (?) a za ÖPNV 
(MHD) odpovědnými Michaelem Gottschalkem, Michae-
lem Endresema Christinou Federlovou a za majitele sdí-
lených taxi na zavolání VIP Taxi, Lisa Krauß, ze zahájení 
provozu taxi na zavolání od 01.10.2022 na trase od ná-
dražív Parsbergu do podílejících se obcí: „Konečně se 
nám podařilo poskytnout po celé oblasti nové sdílené taxi 
na zavolání pro města Parsberg a Dietfurt a také obce 
Breitenbrunn, Lupburg a Hohenfelsv rámci ÖPNV.

Zemský okres systematicky buduje téměř 10 let ÖPNV. 
Aby se zlepšily základní potřeby obyvatel, byl v roce 2011 
krok za krokem zaveden systém Rufbussystem(systém 
autobusů na zavolání). U toho se znovu a znovu ukáza-
lo, že i kromě jízdního řáduautobusu na zavolání existuje 
požadavek na další přepravu. Sdílené taxi na zavolání, 
zkráceně AST, se krátce na to ukázalo jako ekonomicky 
výhodná nabídka veřejné dopravy. Rychle se od pondělí 
do soboty od cca.18.20 do 00.05 hodin a v neděli a svátky 
od cca. 08.20 do 00.05 hodin se mezi obcemi a nádražím 
Parsberg rozběhl tento systém.

AST jezdí v době, kdy nejezdí pravidelné autobusové spo-
je. Zákazníci mohou s taxi cestovat z dohodnuté zastávky 
na nádraží Parsberg, nebo je zde vyzvedne a odtud je 
přiveze přímo do požadovaného cíle až před dveře domů. 
Jízdy se sdíleným taxi na zavolání se však konají pou-
ze po předchozí rezervaciv časech uvedených v jízdním 
řádu.Nahlašte prosíme vaše cestovní přání nejpozději 
jednu hodinu před plánovaným odjezdem u VIP-Taxi, Lisa 
Kraußnatel.: 0151/17653789. Nahlaste vedle svého jména 
počet spolucestujících osob, čas odjezdu a místa odjezdu 
a cíl cesty. Možná budete také muset dát vědět, kolik za-
vazadel máte nebo jestli potřebujete chytit spoj. 

Pro větší cestovní skupinu je nutné se objednat minimálně 
jeden den před odjezdem.Pro cestu budou akceptovány 
všechny jízdenky VGN platné pro požadovaný spoj. Pokud 
nemáte jízdenku, můžete si koupit jeden lístek na obsluž-
nou oblast v taxíku.Z důvodu vyššího komfortu přepravy 
bude k jízdnému připočítán servisní příplatek ve výši pří-
slušné cenové hladiny.

Další informace naleznete v letáku „Sdílené taxi A540 
na zavolání“ distribuovaném do všech domácností. Letáky 
obdržíte také na radnicích a na okresním úřadě. Další k sdí-
lenému taxi na zavolání najdete na LandratsamtNeumark-
ti.d.Opf. na telefonním čísle 09181/470-1219 bzw. -1225 
nebo také nawww.oepnv-neumarkt.de a www.vgn.de/ast.

Když už jsem se věnoval těm sociálním příkladům obcí 
v Bavorsku, tak si dovolím ještě poznámku k sociální práci 
v Markt Hohenfelsu. Při naší návštěvě výstavy drobného 
zvířectva s Ing. Macháčkem 29.10.2022 jsme pohovořili 
před výstavou s bývalým starostou Bernhardem Grafem. 
Stáli jsme před hasičským domem a povídali o všem mož-
ném. Bernhard v jednu chvíli ukázal na tři rozestavěné 
domy nedaleko nás a vysvětlil, že to jsou domy se sociál-
ními byty pro sociálně slabé občany obce a uprchlíky, kte-
ré pro sebe staví obec Markt Hohenfels. Co k tomu dodat? 
No snad raději nic, aby se někdo nerozčílil! U nás přeci 
sociální případy nejsou. 
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Zprávy z informačního centra
Ve středu 9. listopadu se konal výlov Hořejšího padrťské-
ho rybníka, který jsem si nemohla nechat ujít. Výlov začal 
v časných ranních hodinách. Lovili se převážně kapři, líni, 
candáti a štiky. Vylovilo se kolem 120 až 150 metráků ryb, 
což je asi 4krát méně než v jiných letech. „Z intenzivní-
ho chovu jsme přešli na extenzivní s ohledem na ochranu 
přírody,“ zdůraznil mluvčí Vojenských lesů a statků Jan 
Sotona.

Hned týden na to, kon-
krétně 14. – 15. listo-
padu jsem se zúčast-
nila Setkání pracovníků 
informačních center 
plzeňského kraje za-
měřený na „Zážitkový 
turismus“. Letošní rok 
se setkání konalo u ko-
legů v Plzni. Zahájení 
proběhlo v krásných 
interiérech od archi-
tekta Adolfa Loose, 
který jsme si mohli pro-
hlédnout. Zároveň zde 
proběhly i přednášky 
na téma grafické úpra-
vy plakátů a prezenta-
cí. Následovala velmi 
zajímavá prohlídka 
nově otevřené katedrá-
ly sv. Bartoloměje, ko-
mentovaná prohlídka pivovaru Gambrinus i prezentace 
Plzeňského prazdroje. Druhý den jsme měli možnost pro-
hlédnout si Palubu Hamburk, kde se nachází druhé infor-
mační centrum města Plzně. Odtud už jsme jeli vlakem 
do Starého Plzence do Bohemia Sektu. Návštěvu mohu 
jen doporučit a pokud chcete udělat radost někomu pod 
stromečkem, doporučuji zakoupit voucher, který zahrnuje 
i menší degustaci.

Pomalu, ale jistě se přiblížil čas adventní a s ním spojené 
přípravy na slavnostní rozsvícení vánočního stromu. Va-
ření svařeného vína, čaje, poslední dobou i guláše. Tento-
krát připadl termín na čtvrtek 24. listopadu. Na přípravách 
se podílí téměř všichni zaměstnanci obecního úřadu. Le-
tošní rok se slavnostního rozsvícení účastnil rekordní po-
čet návštěvníků. K poslechu hrála hudební skupina Stra-
šická Pohodovka a za tónů vánočních písní se úderem 17 
hodiny strom krásně rozsvítil. Doufáme, že jste si začátek 
adventu všichni dostatečně užili. 

Za informační centrum Renata Převrátilová

UPOZORNĚNÍ
Upozorňujeme návštěvníky Muzea 
Středních Brd a informačního cen-
tra, že bude muzeum i infocentrum 
od 10. 12. 2022 do 13. 1. 2023 zavře-
no. Děkujeme za pochopení.
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TJ Spartak Strašice – oddíl Sport pro všechny
Rok 2022 konečně nebyl narušen žádnou epidemií, a tak 
se sportovní aktivity rozběhly naplno i v našem oddílu. 
Nejen že byly zahájeny cvičební hodiny, ale i pravidelné 
soutěže. V březnu se uskutečnila soutěž všestrannosti 
žactva. Je to soutěž s gymnastickými prvky, jako je se-
stava na koberci a přeskok přes kozu. Obratnost spočívá 
v překonávání překážkové dráhy na čas a přeskoky přes 
švihadlo. Z našeho oddílu se soutěžilo 8 děvčat- Dosko-
čilová E., Stehlíková A., Přibylová,Paurová N.,Straková 
Z.,Taušová K.,Kratochvílová A., Kratochvílová N. Děvčata 
získala 1., 4., 6., 7. místo. Je to hezké umístění z celkové-
ho počtu 20 děvčat z celého okresu.

V květnu proběhla pravidelná okresní soutěž v atletice, 
které se zúčastnilo 5 žákyň.Kratochvílová N.,Kratochví-
lová A., Taušová K.,Paurová N., Doskočilová E. Děvčata 
vybojovala 1. a 3.místo.

E. Doskočilová postoupila do krajského kola,kde ve čtyřbo-
ji získala krásné umístění na 3. příčce.

V září se na hřišti TJ uskutečnil nábor mládeže na spor-
tovní aktivity. Zde se prezentoval kromě oddílu kopané 
i oddíl SPV, kde bylopředvedeno náčiní používanépři cvi-
čebních hodinách.

Ve dnech 2.-8.1 0. se na portugalském ostrově Madeira 
konala mezinárodní akce, gymnastický festivalGolden Age.
Festival je určen pro osoby 50+,které neztrácejí chuť do ži-
vota,chtějí se setkávat, poznávat a učit se a v neposled-
ní řadě vystoupit v připravených pohybových skladbách. 
ČASPV představila 3 skladby s počtem 57 cvičenců z celé 
republiky. Dle potlesku měly skladby velký úspěch. 

Náš oddíl byl zastoupen 2 cvičenci. V současné době se 
cvičenci SPV připravují na nácvik na 17. Světovou gym-
naestrádu doAmsterdamu,hlavního města Nizozemska, 
která se uskuteční od 30.7.2023.

J.A.
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Muzeum v čase listopadovém
Muzejní sezona se pomalu přiblížila ke svému konci, stej-
ně tak jako celý rok 2022. Budovy velitelské vily i dřeváku 
zdánlivě osiřely. Průvodci, pracovnice infocentra i odbor-
ný personál si pak ke konci roku vezmou zaslouženou 
dovolenou, jenže předtím nás čekalo ještě několik akcí. 
Zprávy z infocentra najdete v samostatném článku, stejně 
jako přání k novému roku. Listopad byl pro nás ještě příliš 
hektickým měsícem, který byl věnován především před-
náškám. Mgr. Tomáš Makaj jich absolvoval hned několik. 
Nejprve v mirošovském Domově Harmonie hovořil o za-
niklých obcích v Brdech, poté přiblížil historii loveckého 
zámečku Tři trubky seniorům ze Strašic, Hrádku, Chez-
novic a Rokycan, nejdále se vydal na pražskou Zbraslav.
Muzeum a Brdská edice se také prezentovaly se svým 
stánkem na „Šikovných ručičkách“ v Zaječově – Svaté 
Dobrotivé a na adventních trzích v Rokycanech. Vydat-
ným pomocníkem při dvoudenních akcích byla i paní Jana 
Kešnerová, která se chopila také fotoaparátu a náležitě 
naše prezentace zachytila na svých snímcích.

Součástí muzejní práce nejsou ale jen prezentace naší in-
stituce, ale také nezbytné administrativní úkony, mezi něž 
patří inventarizace muzejních sbírek včetně hmotného in-
ventáře samostatného muzea. V prosinci nás také čeká 
školení CESu na Ministerstvu kultury v Praze. Na závěr 
roku ještě upozorníme návštěvníky, že bude muzeum i in-
focentrum od 10. 12. 2022 do 13. 1. 2023 zavřeno. Dě-
kujeme za pochopení a přejeme příjemné prožití svátků 
vánočních a nový rok plný zdraví a pohody. 
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Plzeňský skart přeje příjemné prožití 
vánočních svátků, hodně zdraví, štěstí 
a úspěchů v roce 2023.
 
www.plzenskyskart.cz


